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Boligudvalget 

Folketinget 

Boligudvalget har i brev af 15. januar 2021 stillet mig følgende spørgsmål (BOU alm. 

del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sikandar Sid-

dique (UFG). 

Spørgsmål nr. 70: 

Hvornår er det regeringens ambition, at byggeriet skal være en drivhusgasneutral sek-

tor? 

Svar: 

Bygge- og anlægssektoren forventes at stå for 0,4 mio. ton eller 1-2 pct. af Danmarks 

årlige CO2-udledninger i 2030, hvilket omfatter brændselsforbrug på byggepladsen, jf. 

også svar på BOU alm. del spørgsmål nr. 68. Der foreligger på nuværende tidspunkt 

ikke en konkret plan for en drivhusgasneutral bygge- og anlægssektor, men i regerin-

gens udspil til strategi for bæredygtigt byggeri indgår der et initiativ om fremme af fos-

silfri byggepladser.  

Derudover indgår der i den frivillige bæredygtighedsklasse et krav om opgørelse af res-

sourceanvendelse på byggepladsen, hvor transport, energi- og vandforbrug på bygge-

pladsen samt mængden af byggeaffald skal måles, registreres og dokumenteres. Den 

samlede opgørelse, bortset fra vandforbruget, anvendes i kravet om livscyklusvurde-

ring (LCA), der beregner byggeriets samlede klimabelastning. Hensigten med kravet 

om ressourceanvendelse på byggeplads er at skabe øget bevidsthed om dette forbrug 

hos entreprenører og bygherrer m.fl. og dermed opnå konkrete ressource- og energibe-

sparelser. 
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